
Mødet blev afholdt på Store Magleby Skole i
personalerummet torsdag den 22. august kl.
17.30-19.00

Mødedeltagere:
Forældrerepræsentanter:
Erwin Lansing, Jacob Bøgemose, Tine Vitved,
Elissa Biering, Kasper Næss-Schmidt, Silas
Soelberg og Joan Fleischer

Medarbejderrepræsentanter:
Henriette Thorius og Dennis Friis Skram

Elevrepræsentanter:
Alfred fra 9.c og Aviaja fra 8.c

Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen:
Annette Nyvang

Repræsentanter fra ledelsen:
Jens Charpentier og Steen Nielsen

Referat:

Afbud fra: Jacob

1. Godkendelse af dagsordenen
Valg af ordstyrer

Godkendt
Erwin er ordstyrer

2. Meddelelser fra

Formanden Tillykke med valget til eleverne med valget.
Velkommen til Kasper.
Der var møde i Det Rådgivende Skoleorgan i
forgårs, og vi har emnet fra mødet på senere på
dagsordenen.

Skolen og SFO ● God uge 32 med mange faglige oplæg og
de første tiltag ifm. skoleplanen med
oplæg om tidlig indsats, faglig læsning og
sprogforståelse i matematik samt
workshops for lærerne om højt begavede
elever m.fl.

● Dejligt at have eleverne tilbage fra
sommerferie

● Velkommen til de nye 0. klasseelever
● Vi byder velkommen til Sarah Ernst, som

kommer fra Paderborn. Sarah er ved at
afslutte sin læreruddannelse og vil være



på skolen til udgangen af oktober. Det er
den 7. praktikant som skolen de sidste 7
år i samarbejde med Goethe-Instituttet.

● Efter SB ønske har vi planlagt
forældremøde med SSP deltagelse på 7.
årgang. SSP har aflyst pga opgaver andre
steder, så det bliver et almindeligt
forældremøde.

● FNOT i læsning gennemføres med
opstart den 26. august

● Der er ændringer i processen omkring
overgangen fra folkeskole til
ungdomsuddannelserne. De senere år er
eleven vurderet på sociale, personlige og
faglige forudsætninger. Fremover
vurderes de kun på de faglige
forudsætninger. Det er op til den enkelte
kommune at finde markører, skolen skal
være opmærksom på, så eleven kan få
vejledning undervejs. Denne proces er i
gang i øjeblikket.

● Første elevrådsmøde i tirsdags.
● På SFO’en har det været en god sommer

og skolestart og der ses frem til 12.
september, hvor sæbekasseløb på tværs
af SFO’erne i Dragør afvikles.

Medarbejderne Medarbejderne er ved at vænne sig til det nye
ringesæt og er ved godt mod.
Lærerne er optaget af forældremøderne, hvor der
også drøftet emner fra inspirationslisten.

Eleverne På elevrådsmødet i tirsdags blev der valgt
formand, næstformand og FEDK-repræsentanter.
I øvrigt god skolestart.

Kommunalbestyrelsen Annette fortalte om en rolig tid. Der ses frem mod
arbejdet med en ny børne-ungepolitik. Aftalen
med UCT er godkendt i udvalget. Udvalget blev
orienteret om indsatser rettet mod unge og deres
trivsel.

3. Spørgsmål til meddelelsespunkter Den tyske praktikant kommer i en del af skolens
klasser.



4. Nedsættelse af udvalg under
skolebestyrelsen

Bilag:

Fremstilling af punktet:
På møde i skolebestyrelsen den 8. august blev
det besluttet under pkt. 4, at skolebestyrelsen på
dette møde træffer beslutning om hvilke faste
udvalg, der nedsættes under skolebestyrelsen,
samt hvem, der er medlemmer af disse udvalg,

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
SB udvekslede erfaringer og synspunkter om
udvalg, som vi har haft, og hvad der er behov for.
På parkeringspladsen ses farlige trafikale
situationer hver dag. SB kan bruge sin stemme til
at få kommunalbestyrelsen til at forbedre de
trafikale forhold- og evt. skrive det ind i
trafiksikkerhedsplanen.

Beslutning på mødet:
SB beluttede at nedsætte flg udvalg:

- Kontaktforældreudvalg (Tine og Joan)
- Principudvalg (Alfred, Aviaja, Silas, Joan

og Elissa)
- Trafikudvalg (Erwin og Kasper)

Kontaktudvalg sættes på dagsordenen til næste
møde.

5. Høring om budget 2025 Bilag:

Fremstilling af punktet:
Jens gennemgik de råderumsforslag, der er
relevante for skoleområdet, det er:

● R1 om hjemtagelse af Ungdommens
Uddannelsesvejledning

● R2 om SFO morgenmodul takst
● R3 om tilpasning af åbningstid i SFO om

morgenen
● R4 om udeskole
● R10 om lukning af klub om søndagen
● R13 om reduktion i støttekorpset
● R38 om sammenlægning af

økonomifunktioner



Hertil har de tekniske korrektioner betydning for
skoleområdet med følgende justeringer:

● Tilførsel af 200.000 kr. fra Lov og
cirkulæreprogrammet

● Reduktion i rengøringsudgifter med
100.000 kr.

● Reduktion i forbrugsudgifter med 100.000
kr.

● Tilførsel af 100.000 kr. til forsikringer.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Formanden fortalte, at Dragør er den kommune,
der bruger 5. færrest penge på skoler i DK.
Udeskolebesparelsesforslaget sigter konkret mod
at nedlægge udeskole. R-forslagene blev drøftet,
herunder at de i år er konkrete og målrettede. I
andre år har besparelser også været
rammebesparelser, hvor skolen selv kan vælge
besparelsen.
Alle besparelsesforslagene er kun forslag til et
besparelseskatalog, som kan bruges, hvis det
bliver nødvendigt at spare. Forvaltningen er bedt
om at finde 2% besparelser på det samlede
budget.
Et høringssvar er med til at klæde
KB-medlemmerne på, så de kender
konsekvenserne af deres beslutninger.
Muligvis kan man kæde lukke aftener på
klubberne sammen med hård brug af skolens
udearealer.
Jens forklarede, hvad udeskole er, og hvad de to
besparelse scenarier betyder. Udeskole er bla.
en ny måde at tænke didaktik på, hvor
udeområder og lokalsamfundet inddrages.
Det blev drøftet, om udeskolebesparelserne kan
have rekrutteringsmæssige konsekvenser. Der
blev spurgt, om udeskole hjælper i
inklusionsøjemed.
Hvis udeskolevejledning forsvinder, kan udeskole
blive for afhængigt af enkelte lærere.
En ny rapport peger på, at eleverne finder
udeskole og alternativ undervisning motiverende.
Konsekvenserne af hjemtagning af UU-vejledning
blev drøftet. Det kan være svært med vejledning
af det specialiserede område.



Er der data på, at det især er familier med få
midler, der bruger SFO'en tidligt om morgenen?
Disse data findes ikke pt.

Beslutning på mødet:
SB tilsluttede sig, at Erwin og Kasper laver
høringssvar med repræsentanter fra de to andre
SB. Høringssvaret sendes rundt til medlemmerne
mhp. kommentarer.

6. Status på Dragør-modellen Bilag:
Notat om implementering af Dragør-modellen
Notat om ny styringsmodel på skoleområdet
Notat om fælles fagligt forum
Link til BFKU’s beslutningspunkt om
Dragør-modellen på møde den 11. april 2024

Fremstilling af punktet:

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:

Beslutning på mødet:
Skolebestyrelsen besluttede at udsætte punktet
til næste skolebestyrelsesmøde.

7. Økonomiopfølgning 2. kvartal for Store
Magleby Skole

Bilag:
Økonomiopfølgning 2. kvartal (inkl. juli måned
2024)

Fremstilling af punktet:
Jens orienterede om, at det medsendte bilag
viser skolens og SFO’ens budget på kontoniveau
baseret på skolebestyrelsens godkendelse af
budgettet i januar måned. Overordnet er skolens
budget opdelt i personaleudgifter, driftsudgifter,
elevrelaterede udgifter og bygningsmæssige
udgifter. Det samme er gældende for SFO’en.

Særligt for de nye medlemmer er det vigtigt at
fortælle, at budgettet indeholder en række konti,
der budgetlægges centralt og også primært
bogføres på fra forvaltningen. Det er følgende
konti:

https://drive.google.com/file/d/1q9Ln_n26rJSdBR6Ii2uMwZZG74iTYZhh/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1P3Nc1RZtq9oWLsaa5P_6-G0UNB7ETIju/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1jhnNZFmtq5FXX3pdZ0iSICZkkVQvCfZr/view?usp=sharing
https://dagsordener.dragoer.dk/vis?id=d3f8f605-dbf9-4371-8b53-0746e2b51c9c&punktid=0028fc73-0c16-4b27-b7c9-6028fd8021df
https://dagsordener.dragoer.dk/vis?id=d3f8f605-dbf9-4371-8b53-0746e2b51c9c&punktid=0028fc73-0c16-4b27-b7c9-6028fd8021df
https://drive.google.com/file/d/18kpMMOCVIg89m0peH8ghxWedjny6iW9G/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/18kpMMOCVIg89m0peH8ghxWedjny6iW9G/view?usp=sharing


● Ansvarsforsikring
● Arbejdsskade
● EL
● Vand
● Varme
● Vedligeholdelseskonti
● Renovation og ejendomsskat samt
● Rengøring.

Budgetterne på disse konti passer ikke altid med
de faktiske udgifter, derfor er der opmærksomhed
på, at de samlet går i 0. Jens fortalte, at det er
udfordrende, at skolen har budgetposter i sit
budget, som håndteres centralt, hvor skolen ikke
har mulighed for at styre udgifterne, men alligevel
skal modsvare et evt. merforbrug i en besparelse
på andre poster på skolens budget.

På side 1 i bilaget kan det ses, at at skolens
samlede forbrug er lidt over niveau, på
nuværende tidspunkt er det rent matematiske
forbrug normalt på 58,33 procent.
Forbrugsprocenterne er dog ikke retvisende, da
der på mange af skolens budgetter er periodiske
betalinger og forskudte udgifter. Det er f.eks.
gældende for lønbudgettet, der lige nu er højere i
forbrug, hvilket er helt normalt, da der i maj og
juni måned udbetales ferietillæg og ikke afholdt 6.
ferieuge. Forventningen til lønforbruget er, at det
er i balance ved årets udgang.

Under drift er der et mindre merforbrug på
inventar, dette skyldes indkøb af nye møbler til
mødelokaler på skolen.

Under de elevrelaterede konti viser bilaget et
voldsomt merforbrug på kontoen “Copydan”, det
skyldes en fejlbogføring fra forvaltningen.
Hovedparten af forbruget skal derfor rykkes til
kontoen “skolelicenser”, hvilket skolen har bedt
om at få rettet. Endelig kan det ses, at
musikbudgettet er overskredet, hvilket skyldes
indkøb af nye højttalere til musik. Beløbet er dog
så lille, at det forventes at gå i balance set i
relation til de øvrige konti.



Under kontiene omkring ejendomme kan der ses
et merforbrug på rengøring, dette stammer fra en
fejlbogføring, der også rettes af forvaltningen.
Øvrige centrale konti med merforbrug rettes ikke,
da udmeldingen er, at skolen må finde disse
merforbrug inden for eget budget.

På SFO’en ses også på nuværende tidspunkt et
merforbrug på løn, dette stammer primært fra
den afskedigelsesrunde, der blev gennemført på
skolen og SFO’en i 2023. Derfor skal
merforbruget findes inden for eget budget i år,
der forventes dog en balance i lønbudgettet
herefter.

Også for SFO’en er der en række centrale konti,
der ikke er inden for skolens og SFO’ens
indflydelse. På SFO’en er det derfor primært
muligt at påvirke forbruget på de børnerelaterede
konti, der er markeret med grønt i bilaget. Her
ses et fint forbrug ift. budgettet. På SFO’en har
der været en lignende fejl omkring rengøring,
hvorfor denne konto også på SFO’en er i
voldsomt merforbrug.

Samlet er forventningen, at skolens og SFO’ens
budget går i 0 ved årets udgang, afhængigt af
hvorledes, de centralt fastlagte budgetter
stemmer overens med de bogførte udgifter.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Jens har spurgt på de to andre skoler, om vi kan
låne køkkenplads til valgholdene, mens der
bygges om i køkkenet.
Det ville være dejligt, hvis vi kunne sikre frugt
som eftermiddagsmad på SFO. Grunden til
besparelsen sidste år var, at den økonomiske
tildelingsmodel blev ændret ved en politisk
beslutning, ligesom der generelt skulle
gennemføres store besparelser i 2023.
Aktuelt skal der bruges en del penge på Kirkevej
både på rotteplagen og legeskibet, der skal pilles
ned, hvorfor det ikke er muligt at omfordele
midler til yderligere forplejning om eftermiddagen.



Beslutning på mødet:
SB tog opfølgningen til efterretning.

8. Eventuelt Skolebestyrelsen drøftede de årlige og gentagne
besparelser, der er frustrerende.

9. Godkendelse af referatet Referatet godkendt pr. mail til Jens.


